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Kommunstyrelsen 
________________________________________________________________________ 
 

 

BEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Beslutsorgan: Kommunstyrelsen  

Sammanträdesdatum     2016-10-26 

Anslags uppsättande  2016-11-03 

Anslags nedtagande  2016-11-30 

Protokollet förvaras på kommunkontoret 

 

Underskrift ________________________________ 

 

 

Plats och tid: Furåsen, Färgelanda onsdag 26 oktober 2016, klockan 

08:15 – 16:22  
 

Beslutande: Närvarande ej tjänstgörande 

ersättare 

Ulla Börjesson (S) ordf  Bengt-Ove Magnusson (S) tom § 230 

Tommy Larsson (S) tom § 230 Uno Call (S) tom § 238 

Bengt-Ove Magnusson (S) from § 231 ers. Tommy L (S) Bo Ljung (L) tom § 247 

Rune Månsson (S)   Per Krokström (M) tom § 226 

Edgardo Varas (S)    

Lars Karlsson (S)     

Urban Henriksson (S) tom § 238 

Uno Call (S) from § 239 ers. Urban H (S)   

Kenneth Carlsson (L) 

Bo Ljung (L) from § 248 ers. Peter J (KD) 

Tobias Bernhardsson (C)  

Leif Söderqvist (C)    

Maino Svensson (C) ers. Mario P (C)  Övriga närvarande 

Linda Jansson (M)   Lars-Göran Berg, kommunchef 

Per Krokström (M) from § 227  ers. Patrik R (SD)  Marianne Martinsson, sekr. 

Peter Johansson (KD) tom § 247  Fredrik Sivula, sekr. 

Patrik Rydström (SD) tom § 226  Se i övrigt resp. §  

     

Sammanträdet öppet för allmänheten. Allmänheten representeras av 3. 

     
Utses att justera:  Peter Johansson (KD) ej § 248  Paragrafer  §§ 216-248

 Tobias Bernhardsson § 248 

    

Underskrifter 
 

Ordföranden: __________________________________________________________ 

                                                       Ulla Börjesson (S) 

 
Justeringsman:_________________________________________________________ 

                                  Peter Johansson (KD) ej § 248        Tobias Bernhardsson (C) § 248 

 
Sekreterare: __________________________________________________________ 
           Fredrik Sivula 



                                                                  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                         2(74)

 2016-10-26 

  

 

 
Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

KS § 216 

Välkomnande av ny socialchef 

 

Ny socialchef Johan Lundh presenterar sig för kommunstyrelsen. 
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Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

KS § 217  Dnr 2016-738 

Synpunkter från Färgelanda kommun på förslag till ”Strategiska vägval för ett gott liv 

i ett fossiloberoende Västra Götaland 2030” 
 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen lämnar synpunkter till Västra Götalandsregionen och 

Länsstyrelsen i Västra Götaland i enlighet med föreliggande förslag (2016-

10-11).  Kommunen vill särskilt prioritera att arbeta med Klimatsmart 

vardagsresande, accelererad omställning till fossilfria fordon, främja hållbart 

lantbruk och effektiv renovering av befintlig bebyggelse. 

 

Reservation 

 

Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD) och Patrik Rydström (SD) 

reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut. 

 

Yrkanden 

 

Linda Jansson (M) med tillstyrkande från Patrik Rydström (SD) och Peter 

Johansson (KD) yrkar att ett av de ikryssade alternativen i remissvarets sista 

fråga, ”Vilka satsningar vill ni särskilt prioritera att arbeta med?”, ändras 

från effektiv renovering av befintlig bebyggelse till minskat matsvinn. 

 

Tommy Larsson (S) med tillstyrkande från Kenneth Carlsson (L) och Tobias 

Bernhardsson (C) yrkar att kommunstyrelsen lämnar synpunkter till Västra 

Götalandsregionen och Länsstyrelsen i Västra Götaland i enlighet med 

föreliggande förslag (2016-10-11). Kommunen vill särskilt prioritera att 

arbeta med Klimatsmart vardagsresande, accelererad omställning till fossila 

fordon, främja hållbart lantbruk och effektiv renovering av befintlig 

bebyggelse. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att Tommy Larsson (S) med fleras och Linda 

Jansson (M) med fleras yrkanden ställs under proposition. Efter ställd 

proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt Tommy 

Larsson (S) med fleras yrkande. 
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Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

Forts KS § 217 

Ärendebeskrivning 

 

Länsstyrelsen och Västra Götalandsregionen har 2016-06-16 lämnat 

rubricerat förslag på remiss för yttrande.  

 

Strategiska vägval utgör ett gemensamt förslag för hur Västra Götaland ska 

nå målet om en fossiloberoende region 2030.  

 

Länsstyrelsen och Västra Götalandsregionen önskar veta vilka satsningar 

Färgelanda kommun kan bidra med inom de fyra fokusområdena (Hållbara 

transporter, Klimatsmart och hälsosam mat, Förnybara och resurseffektiva 

produkter och tjänster samt Sunda och klimatsmarta bostäder och lokaler), 

och med vilket av de fyra arbetssätten föregångare, klimatplanering, 

innovationer och utveckla attraktiva samhällen. 

 

Kommunens synpunkter önskas senast den 31 oktober 2016. Remissen 

besvaras digitalt i form av ett ”enkätyttrande”.  

 

Förslaget är framtaget i samarbete mellan tjänsteman och presidium. 

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Samhällsbyggnads tjänstskrivelse med bilaga 1 daterad 2016-10-11 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 99 

Samhällsbyggnadschefen informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunstyrelsens ordförande 

Samhällsbyggnadschefen 

Dalslands miljökontor 

Västra Götalandsregionen 

Länsstyrelsen i Västra Götaland 
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Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

KS § 218   Dnr 2016-743 

Färgelanda kommuns syn på åtgärder inför kommande Infrastrukturplan 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen lämnar synpunkter enligt skrivelse daterad 2016-09-30 

avseende åtgärder i kommande Infrastrukturplan 2018. 

Inspelen och synpunkterna gäller bland annat: 

 Väg 172 - Vänstersvängfält och gång- och cykelpassage i 

fyrvägskorsningen väg 172/väg 2081. 

 Väg 172- pendelparkering, ITS-lösning och gång- och cykelpassage i 

Ödeborg. 

 Väg 172 vid Härsängen, 4 km norr om Högsäter. 

 Väg 173 – allmän standardförbättring på hela sträckan mellan 

Färgelanda och Frändefors  

 Väg 172 - Hastighetsdämpande åtgärd längs väg 172 vid korsningen 

till Ödeborg 

Väg 172 – Åtgärda svackor vid Stora Bön med mycket dålig sikt och 

trafikfarliga utfarter.   

 Väg 173 - Gång- och cykelväg mellan Färgelanda-Stigen.  

 Väg 172 – Gång- och cykelväg mellan Färgelanda och Högsäter.  

 

Generellt så ser Färgelanda kommun det som problematiskt att vi inte får gehör för vår 

problematik kring osäkra övergångar för gående och cyklister som ska passera länsvägarna i 

kommunens tätorter samt att hastighetsbegränsningarna på dessa vägar ej hålls. Det behövs 

åtgärder för säkrare övergångar samt hastighetsbegränsningar i tätorterna, framförallt där det 

rör sig många barn. 

 

Vägen nr. 924 mellan Ellenö och Munkedal skall anges som prioriterad för allmän 

standardförbättring. 

 

Reservation 

 

Linda Jansson (M) och Peter Johansson (KD) reserverar sig mot 

kommunstyrelsens beslut. 
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Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

Forts KS § 218 

Yrkanden 

 

Tommy Larsson (S) med tillstyrkande från Kenneth Carlsson (L) yrkar att 

kommunstyrelsen lämnar synpunkter enligt skrivelse daterad 2016-09-30 

avseende åtgärder i kommande Infrastrukturplan 2018. 

 

Linda Jansson (M) med tillstyrkande från Peter Johansson (KD) och Patrik 

Rydström (SD) yrkar ”att åtgärderna rangordnas för att i ett tidigt skede påvisa 

Färgelanda kommuns prioriteringar. 

1. Hastighetssänkande åtgärder genom tätorterna. 

2. Färdigställande av sträckan norr om och inklusive Härsängen. 

3. Väg 173, standardförbättrande åtgärder delen genom Färgelanda 

kommun. 

4. Standardförbättrande åtgärder väg 924. 

5. Vänstersvängfält 172/2081. 

6. Pendelparkering ITS-lösning Ödeborg. 

7. GC-väg Stigen Färgelanda 

8. GC-väg Färgelanda Högsäter 

9. Hastighetssänkande åtgärder korsningen Ödeborg. 

 (M) yrkar på att man skall ange att hela sträckningen norr om Härsängen som 

åtgärdsförslag då täkten i Härsängen är avsedd för detta.  

 (M) yrkar på att hastighetssänkande åtgärder genomförs på länsvägarnas 

genomfarter genom våra samhällen.” 

 

Tilläggsyrkanden 

 

Tobias Bernhardsson (C) med tillstyrkande från Tommy Larsson (S) och 

Kenneth Carlsson (L) yrkar att yttrandet kompletteras med följande. ”Generellt 

så ser Färgelanda kommun det som problematiskt att vi inte får gehör för vår 

problematik kring osäkra övergångar för gående och cyklister som ska passera 

länsvägarna i kommunens tätorter samt att hastighetsbegränsningarna på dessa 

vägar ej hålls. Det behövs åtgärder för säkrare övergångar samt 

hastighetsbegränsningar i tätorterna, framförallt där det rör sig många barn.” 

 

Linda Jansson (M) med tillstyrkande från Peter Johansson (KD), Patrik 

Rydström (SD) och Kenneth Carlsson (L) yrkar att ” vägen nr. 924 mellan 

Ellenö och Munkedal skall anges som prioriterad för allmän 

standardförbättring.” 
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Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

Forts KS § 218 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning. Först ställs Tommy Larsson (S) 

med fleras och Linda Jansson (M) med fleras yrkanden under proposition. Därefter ställs 

Tobias Bernhardsson (C) med fleras samt Linda Janssons (M) med fleras tilläggsyrkanden 

under proposition. 

 

Efter ställd proposition på Tommy Larsson (S) med fleras och Linda Jansson (M) med fleras 

yrkanden finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt Tommy Larsson (S) med 

fleras yrkande. 

 

Omröstning begärs. 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsproposition. 

 

Ja-röst för Tommy Larsson (S) med fleras yrkande. 

Nej-röst för Linda Jansson (M) med fleras yrkande. 

 

Omröstningsresultat 

 

10 Ja-röster: Ulla Börjesson (S), Tommy Larsson (S), Rune Månsson (S), 

Edgardo Varas (S), Lars Karlsson (S), Urban Henriksson (S), Kenneth 

Carlsson (L), Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Leif Söderqvist 

(C) 

 

3 nej-röster: Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD), Patrik Rydström (SD) 

 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Tommy Larsson (S) med fleras yrkande. 

 

Propositionsordning 

 

Därefter ställs proposition på Tobias Bernhardsson (C) med fleras och Linda 

Jansson (M) med fleras tilläggsyrkanden. Efter ställda propositioner finner 

ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att godkänna båda 

tilläggsyrkandena. 
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Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

Forts KS § 218 

Ärendebeskrivning 

 

Den 10 november har Fyrbodals tjänstemannaberedning för infrastruktur en 

workshop angående ett gemensamt inspel inför kommande prioriteringar av 

åtgärder i Infrastukturplan 2018. Till detta möte ska tjänstemännen ta med 

respektive kommuns syn på vilka åtgärder som bör vara med i kommande 

infrastukturplan. Mötet ska resultera i ett gemensamt förslag som Fyrbodals 

direktion tar ställning till den 15 december. Under hösten fortlöper sedan 

Västra Götalandsregionens arbete med åtgärdsplaneringen som kommer 

komma ut på remiss sommaren 2017. 

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse med bilaga daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 100 

Plan- och byggchefen informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Plan- och byggkontoret 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9(74)

2016-10-26 

Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

Justering Utdragsbestyrkande 

KS § 219  Dnr 2016-756 

Riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal i Färgelanda kommun 

Kommunstyrelsens förslag 

Kommunfullmäktige antar förvaltningens förslag till riktlinjer för 

markanvisnings- och exploateringsavtal i Färgelanda kommun.  

Ärendebeskrivning 

Den 24 juni 2014 beslutade riksdagen om en ny lag om kommunala 

markanvisningar (SFS 2014:899) och om ändrade regler i Plan- och 

bygglagen avseende upprättande av exploateringsavtal (SFS 2014:900). Den 

nya lagstiftningen trädde i kraft den 1 januari 2015.  

De ändrade reglerna gäller bland annat bestämmelser om kommunens 

skyldighet att anta riktlinjer avseende kommunala markanvisningar och 

riktlinjer för exploateringsavtal. Syftet med riktlinjer för kommunala 

markanvisningar och exploateringsavtal är bland annat att skapa tydlig och 

lättillgänglig information om exploateringsprocessen i kommunen. Syftet är 

också att ge en exploatör möjlighet att i god tid sätta sig in i vilka 

förutsättningar och förväntningar han eller hon kan komma att möta i 

samband med förhandlingar med kommunen. Detta ger i sin tur 

förutsättningar att effektivisera kommunens arbete.   

Beslutsunderlag 

Sektor samhällsbyggnads tjänsteskrivelse daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 102 

Plan- och byggchefen informerar 

Skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

KS § 220  Dnr 2016-283 

Samrådsredogörelse för planförslag avseende flerfamiljshus på fastigheten Färgelanda 

Prästgård 1:77 med flera 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen godkänner samrådsredogörelse avseende planförslag för 

flerfamiljhus på Färgelanda Prästgård 1:77 med flera, daterad 2016-08-29. 

Kommunstyrelsen beslutar vidare att planprocessen ändras från enkelt 

planförfarande till normalt planförfarande enligt äldre Plan- och bygglagen 

(1987:10).  

 

Ärendebeskrivning 

 

Samrådshandling för planförslaget har under tiden 2016-05-09 till 2016-06-

07 varit föremål för samråd och remiss enligt Plan- och bygglagen 5 kap 11 §.  

 

Vid samrådstidens slut har elva yttranden inkommit. En sammanfattning av 

inkomna yttranden återges i samrådsredogörelsen med kommentarer.  

Med anledning av inkomna synpunkter under samrådsskedet behöver 

planförslaget, efter revidering, ut på granskning innan planen kan antas. De 

inkomna synpunkterna avser behov av fördjupad geoteknisk utredning, 

dagvattenbedömning, strandskydd samt behov av bullerutredning baserad på 

trafikflödesanalys med prognosår 2035. Planprocessen behöver därmed 

ändras från enkelt planförfarande till normalt planförfarande.  

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 104 

Plan- och byggchefen informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Samhällsbyggnadschefen 

Plan- och byggkontoret 
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Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

KS § 221  Dnr 2015-774 

Antagande av Färgelanda kommuns VA-strategi  

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige antar Färgelanda kommuns VA-strategi daterad  

2016-10-17. 

 

Finansiering  

 

Kostnaderna för upprättande av VA-strategin är knutna i sin helhet till 

förvaltningens arbetstid. Kommunala kostnader för åtgärder med anledning av 

strategin kan inte beräknas för närvarande. De kommer att bli föremål för 

beräkningar och övervägande i kommande års budgetarbete. 

 

Reservation 

 

Linda Jansson (M) reserverar sig mot beslutet och noterar följande till 

protokollet. 

 

”Kommunstyrelsens beslut saknar konsekvensbeskrivning samt beräkning av 

miljövinst. Beslutet innebär att många kommuninvånare kommer att försättas i 

en svår ekonomisk situation utan att någon miljövinst behöver påvisas. 

 

Linda Jansson  Per Krokström” 

 

Linda Jansson (M) och Peter Johansson (KD) reserverar sig mot beslutet i 

förmån för eget yrkande och noterar följande till protokollet. 

 

”Vi ställer oss inte bakom beslutet att anta kommunledningsutskottets förslag 

till VA-strategi för Färgelanda kommun. Anledningen till vårt 

ställningstagande är det finns en stor ekonomisk risk för våra 

kommuninvånare. Nyinstallerade och godkända avloppsanläggningar kan 

komma att bli utdömda omedelbart. Den enskilde fastighetsägaren kan tvingas 

genomföra ytterligare en ombyggnad av sin avloppsanläggningen. I vårt 

ändringsförslag framgår det mycket tydligt att vi vill ta ett större ansvar för de 

beslut Färgelanda kommun och Dalslands miljönämnd tidigare har fattat. Vi 

är inte bekväma med att på det här sättet skjuta över ansvaret på enskilda 

fastighetsägare. 

  

Linda Jansson(M) 

Per Krokström (M) 

Peter Johansson (KD)” 
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Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

Forts KS § 221 

Patrik Rydström (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C) och Leif Söderqvist (C) 

reserverar sig mot beslutet i förmån för eget yrkande. 

 

Yrkanden 

 

Kenneth Carlsson (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår att 

kommunfullmäktige antar Färgelanda kommuns VA-strategi daterad  

2016-10-17. 

 

Linda Jansson (M) med tillstyrkande från Peter Johansson (KD) yrkar bifall till 

ledningsutskottets förslagna VA-strategi med undantag av punkterna 28-32 

som föreslås få följande lydelse: 

”28.  Genom tillsyn och prövning skall de enskilda avloppens status vara känd 

för både kommunen och miljökontoret samt skall kommuniceras till berörda 

fastighetsägare. Tillsynen skall syfta till att uppfylla miljöbalkens krav på 

hälsoskydd, miljöskydd och kretslopp. För att kunna ställa krav på 

nyanläggning/ändring skall beslut åtföljas av dokument som styrker att 

miljönyttan överväger kostnaden. Miljöbalkens 2 kapitel, 7 § samt 

likabehandlingsprincipen skall vara vägledande. 

29.  Vid nybyggnation bör anläggningen möjliggöra att en hög andel av 

näringsämnena kan återvinnas och ingå i kretsloppet. 

Fastighetsägaren/byggherren kan själv välja typ av anläggning/metod för att 

uppfylla miljöbalkens krav. Användning av ny innovativ teknik bör medges om 

fastighetsägaren/byggherren önskar använda detta och tar ansvar för att 

tekniken uppfyller kraven enligt miljöbalken. 

29b. På redan existerande avloppsanläggningar som uppfyllt kraven som gällde 

vid anläggningstillfället bör kravet vara att de skall fortsatt uppfylla de gamla 

kraven. Krav på nyanläggning kan endast ställas om det går att styrka stor 

miljörisk om anläggningen inte byts ut. 

30.  Vid nybyggnation där ej godkänd avloppsanläggning finns att ansluta till 

bör separerat toalettavlopp hanteras avskilt från övrigt avlopp. 

31.  Vid förhandsbesked och beslut om flera bygglov i samma område bör 

möjligheten för en gemensamhetsanläggning för avlopp utredas. 

32.  Kommunen och miljökontoret skall tillhandahålla rådgivning avseende 

enskilt VA samt olika drift- och upplåtelseformer för detta som exempelvis 

bildande av gemensamhetsanläggningar. Kommunen och miljökontoret skall 

aktivt verka för att information om den mest kostnadseffektiva tekniken finns 

tillgänglig.”  
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Forts KS § 221 

Tobias Bernhardsson (C) yrkar att punkt 32 i ledningsutskottets förslag får 

följande lydelse.” Kommunen och miljökontoret skall tillhandahålla rådgivning 

avseende enskilt VA samt olika drift- och upplåtelseformer för detta som 

exempelvis bildande av gemensamhetsanläggningar. Kommunen och 

miljökontoret skall aktivt verka för att information om den mest 

kostnadseffektiva tekniken finns tillgänglig.” (yrkandet sammanfaller med 

Linda Jansson (M) med fleras yrkande i punkt 32) 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande porpositionsordning. Först ställs Linda 

Jansson (M) med fleras och Kenneth Carlssons (L) yrkande under proposition. 

Därefter ställs proposition på Tobias Bernhardssons (C) ändringsyrkande.  

 

Linda Jansson (M) med fleras yrkande och Kenneth Carlssons (L) yrkande 

ställs under proposition. Efter ställd proposition finner ordföranden att 

kommunstyrelsen beslutar enligt Kenneth Carlssons (L) yrkande. 

 

Omröstning begärs. 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsproposition. 

 

Ja-röst för Kenneth Carlssons (L) yrkande. 

Nej-röst för Linda Jansson (M) med fleras yrkande. 

 

Omröstningsresultat 

 

10 ja-röster: Ulla Börjesson (S), Tommy Larsson (S), Rune Månsson (S), 

Edgardo Varas (S), Lars Karlsson (S), Urban Henriksson (S), Kenneth 

Carlsson (L), Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Leif Söderqvist 

(C) 

 

3 nej-röster: Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD), Patrik Rydström (SD) 

 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Kenneth Carlssons (L) yrkande. 
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___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

Forts KS § 221 

Propositionsordning 

 

Därefter ställer ordföranden proposition på Tobias Bernhardssons (C) 

ändringsyrkande. Efter ställd proposition finner ordföranden att 

kommunstyrelsen avslår Tobias Bernhardssons (C) ändringsyrkande. 

 

Omröstning begärs. 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsproposition. 

 

Ja-röst för att avslå Tobias Bernhardssons (C) ändringsyrkande. 

Nej-röst för att bevilja Tobias Bernhardssons (C) ändringsyrkande. 

 

Omröstningsresultat 

 

6 ja-röster: Ulla Börjesson (S), Rune Månsson (S), Edgardo Varas (S), Lars 

Karlsson (S), Urban Henriksson (S), Kenneth Carlsson (L) 

 

6 nej-röster: Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Leif Söderqvist 

(C), Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD), Patrik Rydström (SD) 

 

1 ledamot avstår från att rösta: Tommy Larsson (S) 

 
Vid lika röstetal har ordföranden utslagsröst. Kommunstyrelsen beslutar alltså att 

avslå Tobias Bernhardssons (C) ändringsyrkande. 
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Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

Forts KS § 221 

Ärendebeskrivning 

 

VA-strategin har tagits fram med utgångspunkt i den tidigare utformade  

VA-översikten för Färgelanda kommun och är ett politiskt beslutat dokument 

som är styrande för resterade delar VA-planearbetet. VA-strategin har tagits 

fram av en arbetsgrupp med representanter från Färgelanda kommun, 

Västvatten AB och Dalslands Miljökontor. Aktualisering av strategin bör 

utföras vart fjärde år i samband med att översiktsplanen aktualiseras. När VA-

strategin är antagen påbörjas arbetet med att ta fram en VA-plan för 

kommunen där det framgår hur VA-försörjningen inom kommunen ska 

utvecklas för att kunna uppfylla framtida krav.  

 

Förslaget har remitterats till Färgelanda Vatten AB, Dalslands miljökontor och 

de politiska partierna i Färgelanda kommun samt tillgängliggjorts på 

kommunens hemsida där allmänheten beretts möjlighet att inkomma med 

synpunkter. Samtliga synpunkter har beaktats och övervägts hos 

kommunstyrelsens presidium inför framtagandet av detta förslag. 

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse med bilaga daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 105 

Samhällsbyggnadschefen informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

KS § 222  Dnr 2016-666 

Fastställande av den Allmän VA-anläggningens verksamhetsområden i Färgelanda 

kommun 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa Färgelanda kommuns Allmänna 

VA-anläggnings verksamhetsområden och dess gränser avseende: 

Ellenö (dnr VVAB 2016/118)  

Rådanefors (dnr VVAB 2016/118) 

Högsäter (dnr VVAB 2016/118) 

Färgelanda (dnr VVAB 2016/118) 

Skällsäter-Järbo (dnr VVAB 2016/118) 

Stigen (dnr VVAB 2016/118) 

Ödeborg (dnr VVAB 2016/118). 

 

Närmare beskrivning av den Allmänna VA-anläggningens 

områdesavgränsningar, vilka VA-tjänster som ingår i respektive geografiska 

område och vilka fastigheter som omfattas framgår av bilagorna 4-10 till 

Färgelanda Vattens AB:s styrelseprotokoll nr 4, 2016-09-16. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunen ska fastställa en allmän VA-anläggnings verksamhetsområde och 

dess gränser. Beslutet ska visa vilka fastigheter som ingår i området.  

 

Ett verksamhetsområde definieras av lagen om allmänna vattentjänster som 

det geografiska område inom vilket en eller flera vattentjänster har ordnats 

eller skall ordnas genom en allmän VA-anläggning. Verksamhetsområdet 

består av ett antal utpekade fastigheter inom ett område. VA-huvudmannen 

skall därefter upprätta förbindelsepunkt vid fastigheterna där fastighetsägaren 

kan koppla in sig på det allmänna VA-nätet. Inom ett verksamhetsområde har 

fastighetsägaren en avgiftsskyldighet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



                                                                  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                         17(74)

 2016-10-26 

  

 

 
Kommunstyrelsen    
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Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

Forts KS § 222 

Beslutsunderlag 

 

Sektor Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse daterad 2016-10-17. 

Protokoll från Färgelanda Vatten AB:s styrelsemöte 2016-09-16 samt 

följande bilagor avseende: 

Bilaga 4: Tjänsteskrivelse 2016-09-06 avseende Ellenö (dnr VVAB 

2016/118) 

Bilaga 5: Tjänsteskrivelse 2016-09-06 avseende Rådanefors (dnr VVAB 

2016/118) 

Bilaga 6: Tjänsteskrivelse 2016-09-06 avseende Högsäter (dnr VVAB 

2016/118) 

Bilaga 7: Tjänsteskrivelse 2016-09-06 avseende Färgelanda (dnr VVAB 

2016/118) 

Bilaga 8: Tjänsteskrivelse 2016-09-06 avseende Skällsäter-Järbo (dnr VVAB 

2016/118) 

Bilaga 9: Tjänsteskrivelse 2016-09-06 avseende Stigen (dnr VVAB 

2016/118) 

Bilaga 10: Tjänsteskrivelse 2016-09-06 avseende Ödeborg (dnr VVAB 

2016/118). 

 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 106 

Samhällsbyggnadschefen informerar 

Samhällsbyggnadschefen meddelar att kartan och fastighetsuppräkningen avseende 

verksamhetsområdet Stigen inte stämmer överens, redaktionell ändring ska göras 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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KS § 223  Dnr 2016-739 

Godkännande av att överlämna skolhälsosjukvårdsjournaler i original till  

annan myndighet 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna att skolhälsovårdsjournal (gäller 

endast upprättade journaler) i original överlämnas till en annan myndighet i 

enlighet med § 15 (2 stycke) i arkivlagen. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Skolhälsovårdsjournalen följer eleven hela skoltiden till och med gymnasiet. 

När en elev flyttar från en kommun till en annan inhämtas målsmans 

godkännande för att överföra skolhälsovårdsjournalen, originalet, till 

mottagande skolhälsovård. Undantag kopior lämnas till Friskolor och vid 

flyttning utanför Sverige. 

 

Varje kommun har att ta ställning till vilken information som skall överföras 

när en elev flyttar från en kommun till en annan. De former som står till buds 

är lån, överlämnande av kopior eller att överlämna skolhälsovårdsjournalen i 

original till en annan myndighet. 

 

Om man väljer att överlämna skolhälsovårdsjournalen i original till en annan 

myndighet kan detta endast göras efter beslut i kommunfullmäktige i den 

kommun som avhänder sig skolhälsovårdsjournalen. Sådant beslut gäller 

endast för upprättande skolhälsovårdsjournaler och måste fattas årligen av 

kommunfullmäktige. Beslut om denna rutin fattas lämpligen vid skolstart på 

höstterminen. 

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Barn- och utbildnings tjänsteutlåtande daterat 2016-10-11 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 95 

Barn- och utbildningschefen informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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KS § 224  Dnr 2016-741 

Uppföljning av utbildningsområdets arbete och utveckling 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att uppföljningen hösten 2016 sker genom det 

arbete som genomförs i den av kommunstyrelsen beslutade arbetsgruppen för 

ökad måluppfyllelse i skolan. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunstyrelsens arbetsgrupp för framtida barnomsorg har genomfört flera 

möten där förskolecheferna i kommunen beskrivit arbetet i verksamheterna och 

de behov av fler barnomsorgsplatser kommunen har både i nuläge och i 

framtid. Sammanfattning av det arbetet ska överföras till arbetsgruppen för 

ökad måluppfyllelse i skolan. 

 

Kommunstyrelsens arbetsgrupp för ökad måluppfyllelse i skolan genomför 

besök i samtliga grundskolor samt någon förskola under hösten 2016 och då 

träffa och ha dialog med rektorer/förskolechef samt personal för att få en bred 

bild av verksamheterna. 

 

Arbetsgruppen består av representanter från samtliga partier i 

kommunstyrelsen.  

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Barn- och utbildnings tjänsteutlåtande daterat 2016-10-11 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 96 

Barn- och utbildningschefen informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunstyrelsens ordförande 

Barn- och utbildningschefen 

Skolarbetsgruppens sekreterare 
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KS § 225   Dnr 2016-16 

Utbyggnad av barnomsorg/förskola i hela kommunen – Redovisning av 

utredningsuppdrag 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen avslutar i och med lämnad redovisning styrgruppens 

uppdrag. Redovisningen överlämnas som ett underlag i pågående arbete kring 

utveckling av skolans arbete för att förbättra skolresultaten. (Arbetsgruppen för 

ökad måluppfyllelse i skolan.) 

 

Reservation 

 

Linda Jansson (M) och Peter Johansson (KD) reserverar sig mot 

kommunstyrelsens beslut och tecknar följande till protokollet. 

 

”Styrgruppen har haft en dålig politisk närvaro. Ordförande avhopp som 

återtogs? Inga verksamhetsbesök där vi har kunnat samtala med personal. 

Inga träffar med föräldrar för att kunna ta del av deras synpunkter. 

Enbart ordförande har skrivit under. En redovisning av gruppen som arbetat 

och ställt sig bakom förslaget saknas. 

 

Linda Jansson M 

Peter Johansson KD” 

 

Yrkanden 

 

Linda Jansson (M) med tillstyrkande från Peter Johansson (KD) yrkar att 

kommunstyrelsen beslutar att avsluta styrgruppens uppdrag. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning. Ledningsutskottet 

förslag att kommunstyrelsen avslutar i och med lämnad redovisning 

styrgruppens uppdrag. Redovisningen överlämnas som ett underlag i pågående 

arbete kring utveckling av skolans arbete för att förbättra skolresultaten ställs 

mot Linda Jansson (M) med fleras yrkande. Efter ställd proposition finner 

ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt ledningsutskottets förslag. 
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Forts KS § 225 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunstyrelsen har den 23 mars 2016 (§ 92) beslutat att utreda en framtida 

struktur för förskolan på ett förutsättningslöst och allsidigt sätt. Fokus ska 

vara att visa på långsiktiga, alternativa lösningar för att åstadkomma hög 

kvalitet och närhet till verksamheten. 

 

Styrgruppen har vid sina möten bland annat diskuterat storlek på 

barngruppen, utepedagogisk verksamhet, utbildningsmöjligheter på 

hemmaplan för att öka antalet förskollärare, framtida byggande av nya 

bostadsområden i kommunen och behovet av barnomsorg/förskola utifrån 

aktuell kö och framtida behov. I samband med behovsdiskussionen har 

styrgruppen även diskuterat nyttjande av befintliga lokaler (redan idag 

nyttjande av barn och utbildning respektive andra verksamheter); om-

/tillbyggnad kontra nyproduktion. 

 

Förvaltningen har tagit fram ett diskussionsunderlag där dagens verksamhet i 

respektive större ort i kommunen samt framtida behov redovisats. Detta har 

varit underlaget för styrgruppens slutliga ställningstagande som redovisas, 

först samlat och sedan per delområde med styrgruppens bedömning. 

 

Styrgruppens samlade rekommendationer: 

o   Målet är att en barngrupp/avdelning ska ha maximalt 15 barn vilket är ett 

riktmärke från staten för bästa resultat. 

 

o   En utredning bör genomföras kring möjligheten att i samverkan med 

högskola/universitet stödja personal som vill utbilda sig till förskollärare 

via distansutbildning. Vilka former av stöd som kan vara möjliga ska ingå 

i utredningen men kan vara till exempel handledare och 

diskussionsgrupper. 

 

o   För att få verksamhet kostnadseffektiv, skapa möjligheter att samutnyttja 

lokaler och personal är styrgruppens mening att samlokalisering av flera 

avdelningar på samma plats är att föredra.  

 

o   En utredning bör genomföras kring möjligheten att nyttja Ekocentrum som 

ett komplement i utbildningsverksamheten. 

 

o   Att i planeringsarbete för nya eller i redan etablerade bostadsområden 

förbereda mark där lätta byggnader/ moduler skulle kunna sättas upp om 

behov uppstår av verksamhet eller under byggande av ny verksamhet. 

Även här är målet att det ska vara fleravdelningsverksamhet och inte 

enavdelningar, så långt det är möjligt. 
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Forts KS § 225 

o   Förslag till kortsiktig lösning avseende behov av platser i Färgelanda, 

Stigen respektive Ödeborg från 2017 redovisas i separat ärende till 

kommunstyrelsen (dnr 2016-757). 

 

o   Långsiktig planering 

 Styrgruppen rekommenderar att en utredning görs kring byggnation av 

ytterligare två avdelningar i Stigen, med fördel i anslutning till 

nuvarande byggnation eller samlokalisering i ny byggnad. 

 Styrgruppen rekommenderar att en utredning görs kring ombyggnad/ 

utbyggnad motsvarande tre avdelningar i anslutning till Höjdens 

förskola.   

 Styrgruppen rekommenderar att en utredning görs kring byggnation av 

ytterligare två avdelningar i Ödeborg i anslutning till nuvarande 

förskola. 

 Ett alternativ kan vara att kommunen köper moduler som med 

förberedande av mark kan förflyttas till aktuellt område när behov av 

lokaler uppstår. 

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Barn- och utbildnings tjänsteutlåtande daterat 2016-10-14 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 97 

Barn- och utbildningschefen informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

a.a. 

Styrgruppens ordförande 

Barn- och utbildningschefen 

Skolarbetsgruppens sekreterare 
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KS § 226  Dnr 2016-757 

Provisoriska lokaler för kommunens förskolor på kort sikt 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att upphandla och installera 

lätta byggnader/moduler i anslutning till förskolan i Ödeborg motsvarande en 

avdelning respektive Stigen motsvarande en avdelning, som kan tas i bruk så 

snart det är möjligt. Detta för att på kort sikt lösa bristen på 

barnomsorgsplatser på respektive ort. Finansiering sker med avsatta medel för 

provisoriska förskoleavdelningar i budget 2017. Förvaltningen ges i uppdrag 

att ta fram tydliga beräkningar för åtgärden. 

 

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att iordningsställa nuvarande 

matsal på Höjdens skola till en förskoleavdelning som kan tas i bruk så snart 

det är möjligt. Detta för att på kort sikt lösa bristen på barnomsorgsplatser i 

Färgelanda tätort. Finansiering sker med avsatta medel för provisoriska 

förskoleavdelningar i budget 2017. Förvaltningen ges i uppdrag att ta fram 

tydliga beräkningar för åtgärden. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att delegera till kommunstyrelsens ledningsutskott 

att fatta beslut om lätta byggnader/moduler ska hyras eller köpas utifrån de 

beräkningar som framkommer under upphandlingsförfarandet.  

 

Reservation 

 

Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD), Tobias Bernhardsson (C) och 

Patrik Rydström (SD) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut. 
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KS § 226 

Yrkanden 

 

Tommy Larsson (S) yrkar att kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag 

att upphandla och installera lätta byggnader/moduler i anslutning till 

förskolan i Ödeborg motsvarande en avdelning respektive Stigen 

motsvarande en avdelning, som kan tas i bruk så snart det är möjligt. Detta 

för att på kort sikt lösa bristen på barnomsorgsplatser på respektive ort. 

Finansiering sker med avsatta medel för provisoriska förskoleavdelningar i 

budget 2017. Förvaltningen ges i uppdrag att ta fram tydliga beräkningar för 

åtgärden. 

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att iordningsställa nuvarande 

matsal på Höjdens skola till en förskoleavdelning som kan tas i bruk så snart 

det är möjligt. Detta för att på kort sikt lösa bristen på barnomsorgsplatser i 

Färgelanda tätort. Finansiering sker med avsatta medel för provisoriska 

förskoleavdelningar i budget 2017. Förvaltningen ges i uppdrag att ta fram 

tydliga beräkningar för åtgärden. 

Kommunstyrelsen beslutar att delegera till kommunstyrelsens ledningsutskott 

att fatta beslut om lätta byggnader/moduler ska hyras eller köpas utifrån de 

beräkningar som framkommer under upphandlingsförfarandet. 

 

Peter Johansson (KD) med tillstyrkande från Tobias Bernhardsson (C), Linda 

Jansson (M) och Patrik Rydström (SD) yrkar att kommunstyrelsen ger 

förvaltningen i uppdrag att upphandla och installera lätta byggnader/moduler i 

anslutning till förskolan i Ödeborg motsvarande en avdelning respektive 

Stigen motsvarande en avdelning, som kan tas i bruk så snart det är möjligt. 

Detta för att på kort sikt lösa bristen på barnomsorgsplatser på respektive ort. 

Finansiering sker med avsatta medel för provisoriska förskoleavdelningar i 

budget 2017. Förvaltningen ges i uppdrag att ta fram tydliga beräkningar för 

åtgärden. 

Kommunstyrelsen beslutar att delegera till kommunstyrelsens ledningsutskott 

att fatta beslut om lätta byggnader/moduler ska hyras eller köpas utifrån de 

beräkningar som framkommer under upphandlingsförfarandet.  

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att Tommy Larssons (S) och Peter Johansson 

(KD) med fleras yrkande ställs under proposition. Efter ställd proposition 

finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt Tommy Larssons (S) 

yrkande. 

 

Omröstning begärs. 
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Forts KS § 226 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsproposition 

 

Ja-röst för Tommy Larssons (S) yrkande. 

Nej-röst för Peter Johansson (KD) med fleras yrkande. 

 

Omröstningsresultat 

 

7 ja-röster: Ulla Börjesson (S), Tommy Larsson (S), Rune Månsson (S), 

Edgardo Varas (S), Lars Karlsson (S), Urban Henriksson (S), Kenneth 

Carlsson (L) 

 

6 nej-röster: Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Leif Söderqvist 

(C), Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD), Patrik Rydström (SD) 

 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Tommy Larssons (S) yrkande. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunstyrelsen har den 23 mars 2016 (§ 92) beslutat att utreda en framtida 

struktur för förskolan på ett förutsättningslöst och allsidigt sätt. Fokus ska 

vara att visa på långsiktiga, alternativa lösningar för att åstadkomma hög 

kvalitet och närhet till verksamheten. 

 

Styrgruppens arbete och rekommendationer redovisas i separat skrivelse till 

kommunstyrelsen daterad den 14 oktober 2016 (dnr 2016/16). 

 

I Styrgruppens arbete har framkommit att behov av lokallösningar på kort sikt 

är av akut karaktär då kommunen från och med 2017 inte har lokaler för att ta 

emot barn motsvarande tre avdelningar; en avdelning i Färgelanda, en 

avdelning i Stigen samt en avdelning i Ödeborg. 

 

Färgelanda 

 

I Färgelanda finns idag förskoleverksamhet vid Håvesten (tre avdelningar) 

och Höjden (fyra avdelningar). Inför 2017 finns en kö motsvarande en 

avdelning. För att lösa situationen är en möjlig väg att göra om matsalen i 

Höjdens skola till en provisorisk avdelning som då finns i anslutning till 

nuvarande förskola. 
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Forts KS § 226 

Stigen 

 

Det finns idag en kö till barnomsorg från och med 2017 motsvarande en 

avdelning. På grund av kommunikationerna mellan Stigen och Färgelanda är 

det idag svårt för föräldrar ta sig till och från Färgelanda för att lämna och 

hämta barnen. 

I Stigen bedriver kommunen en avdelning och friskolan en avdelning. Frågan 

har ställts till friskolan om de är intresserade av att starta ytterligare en 

avdelning vilket de meddelat att de inte är. 

 

En kortsiktig lösning för att klara den brist som föreligger från årsskiftet är att 

upphandla/installera lätta byggnader/moduler motsvarande en avdelning i 

anslutning till nuvarande förskola. 

 

Ödeborg 
 

I Ödeborg finns idag två avdelningar och behov finns av ytterligare en 

avdelning redan från 2017. Här är liksom i Stigen en kortsiktig lösning att 

upphandla/installera lätta byggnader/moduler motsvarande en avdelning i 

anslutning till nuvarande förskola. 

 

Finansiering 
 

Finansiering sker med avsatta medel för provisoriska förskoleavdelningar i 

budget 2017 och tydliga beräkningar för åtgärderna bör tas fram av 

förvaltningen. 

 

Styrgruppen har i sitt arbete även diskuterat inköp av lätta byggnader/ 

moduler istället för att hyra sådana. Dessa skulle i framtiden kunna användas 

när behov av verksamhet uppstår och lokaler inte finns tillgängliga (om de 

inte redan nyttjas) eller under byggande av nya lokaler.  

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Barn- och utbildnings tjänsteutlåtande daterat 2016-10-14 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 98 

Barn- och utbildningschefen informerar 

 

 

Skickas till: 

Kommunchefen 

Ekonomichefen 

Barn- och utbildningschefen 

Samhällsbyggnadschefen 
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KS § 227  Dnr 2015-221 

Redovisning upphandlingsarbetet Gatersbyn 1:120, Björnhuset 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 

 

Reservation 

 

Per Krokström (M), Peter Johansson (KD) och Linda Jansson (M) reserverar 

sig mot kommunstyrelsens beslut. 

 

Yrkanden 

 

Tobias Bernhardsson (C) med tillstyrkande från Tommy Larsson (S) yrkar att 

kommunstyrelsen tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 

 

Per Krokström (M) yrkar att kommunstyrelsen tar på sig ansvaret för de brister 

som har uppdagats gällande upphandlingar i Björnhuset. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att proposition ställs på Tobias Bernhardsson (C) 

med fleras och Per Krokströms (M) yrkanden. Efter ställd proposition finner 

ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt Tobias Bernhardsson (C) med 

fleras yrkande. 

 

Omröstning begärs. 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsproposition. 

 

Ja-röst för Tobias Bernhardsson (C) med fleras yrkande 

Nej-röst för Per Krokströms (M) yrkande. 
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Forts KS § 227 

Omröstningsresultat 

 

10 ja-röster: Ulla Börjesson (S), Tommy Larsson (S), Rune Månsson (S), 

Edgardo Varas (S), Lars Karlsson (S), Urban Henriksson (S), Kenneth 

Carlsson (L), Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Leif Söderqvist 

(C) 

 

3 nej-röster: Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD), Per Krokström (M) 

 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Tobias Bernhardsson (C) med fleras 

yrkande. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunstyrelsen har 2016-06-29 (§ 172) bland annat beslutat att 

förvaltningen ska redovisa upphandlingsarbetet som har utförts i samband 

med investeringarna i Björnhuset. Redovisningen ska ha fokus på den av 

kommunfullmäktige 2015-09-02, § 110, beslutade investeringsramen på 10 

mnkr och redovisas till kommunstyrelsesammanträdet 2016-09-07.   

 

Vid kommunstyrelsens sammanträde i september (§ 181) har förvaltningen 

lämnat en kostnadsredovisning.  Kommunstyrelsen har lagt den 

redovisningen till handlingarna och beslutat att ytterligare information om 

ekonomi, upphandlingar, hyresbetalningar med mera ska redovisas till 

kommunstyrelsen senast under sammanträdet 2016-10-26. 

 

Förvaltningen har anlitat advokat Måns Ahlquist AB (SKL Kommentus) för 

att genomlysa det upphandlingsarbete som har utförts i samband med 

investeringarna i Gatersbyn 1:120. Denna utredning är genomförd och 

redovisas i ”PM angående upphandling”. 

 

Under sammanträdet har kommunstyrelsens ledamöter och ersättare möjlighet 

att ställa frågor som vidareförmedlas till advokat Måns Ahlquist AB. 

 

Beslutsunderlag 
 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2016-10-17 med bilaga PM 

angående upphandling 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 83 

Kommunchefen informerar 

Ekonomichefen informerar 

 

Skickas till: 

a.a. 
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KS § 228  Dnr 2015-221 

Kostnadsredovisning Gatersbyn 120, Björnhuset 
 

Kommunstyrelsens ordförande beslutar att stänga sammanträdet för 

allmänheten under denna paragraf då företagsspecifika frågor diskuteras. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen godkänner kostnadsuppföljningen enligt redovisning nedan 

baserat på den av Kommunfullmäktige beslutade investeringsramen på 10 

mnkr (2015-09-02, § 110). 

 

Reservation 

 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M), Tobias Bernhardsson (C), Maino 

Svensson (C), Leif Söderqvist (C) och Peter Johansson (KD) reserverar sig mot 

kommunstyrelsens beslut.  

 

Yrkanden 

 

Tobias Bernhardsson (C) yrkar med tillstyrkande från Kenneth Carlsson (L) att 

kommunstyrelsen godkänner kostnadsuppföljningen enligt redovisning nedan 

baserat på den av kommunfullmäktige beslutade investeringsramen på 10 

mnkr. 

 

Linda Jansson (M) med tillstyrkande från Tobias Bernhardsson (C) yrkar att 

avbetalningsplanen för fakturan på 1,3 miljoner för iskylare ska redovisas. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning. Först ställs Tobias 

Bernhardsson (C) med fleras yrkande under proposition. Därefter ställs Linda 

Jansson (M) med fleras tilläggsyrkande under proposition. 

 

Efter ställd proposition på Tobias Bernhardsson (C) med fleras yrkande finner 

ordföranden att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

 

Därefter finner ordföranden efter ställd proposition på Linda Jansson (M) med 

fleras yrkande att kommunstyrelsen beslutar att avslå yrkandet. 

 

Omröstning begärs. 
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Forts KS § 228 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsproposition. 

 

Ja-röst för att avslå Linda Jansson (M) med fleras yrkande. 

Nej-röst för att bifalla Linda Jansson (M) med fleras yrkande. 

 

Omröstningsresultat 

 

7 ja-röster: Ulla Börjesson (S), Tommy Larsson (S), Rune Månsson (S), 

Edgardo Varas (S), Lars Karlsson (S), Urban Henriksson (S), Kenneth 

Carlsson (L) 

 

6 nej-röster: Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Leif Söderqvist 

(C), Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD), Per Krokström (M) 

 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå Linda Jansson (M) med fleras 

tilläggsyrkande. 

 

Ärendebeskrivning 

 

De åtgärder som har krävts för att hyresgästanpassa fastigheten Gatersbyn 

1:120 är inne i sin slutfas. De sammanlagda prognostiserade investeringarna 

uppgår i dagsläget (2016-10-11) till 6 344 tkr.  

 

När samtliga investeringar enligt kostnadsuppföljningen, se nedan, är betalda 

kommer resterande investeringsmedel bland annat att användas till byte av 

takluckor och asfaltering.  
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Forts KS § 228 

Björnhuset 
   Total projektkostnadsram 10 mnkr 

 

    Företag A Prognos   Summa 

Arbete          2 394 215     

Värme cipdisk          1 124 190     

Utlastningskyl             162 500     

Arbeten media på loftet           547 000     

Konsultkostnader     217 804 

Företag A (hyresgrundande)        4 445 709     

    Företag B Prognos   Summa 

Lastkaj G13                  5 000     

Lastkaj söder             376 000     

Ändring kylrum              210 000     

Rum utlastning T11             165 000     

Katedralen             131 000     

Konsultkostnader               34 199     

Företag B (hyresgrundande)           921 199     

 

Företag C Prognos   Summa 

Utlastningskyl             162 500     

Konsultkostnader               10 444     

Företag C (hyresgrundande)           172 944     

    Totalt hyresgrundande          5 539 852     

    Kommunens investeringar & underhåll, Björnhuset Summa 

Taggsystem     210 000 

Reparationer Golv     506 575 

Konsultkostnader     87 473 

Summa totalt:     804 048 

    Total projektkostnad:         6 343 900     
  Projektkostnadsram: 10 000 000 
  Överskott:         3 656 100     
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Forts KS § 228 

Beslutsunderlag 
 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande daterat 2016-10-11 samt  

Bilaga 1 – Björnhuset Total projektkostnad 10 mnkr. 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 84 

Kommunchefen informerar 

Ekonomichefen informerar 

Fastighetsförvaltaren informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

a.a. 
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KS § 229  Dnr 2016-402 

Särskild medlemsinsats år 2016 till Kommuninvest ekonomisk förening 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att Färgelanda kommun erlägger särskild insats med 

3 233 784 kronor för att helt fullgöra den obligatoriska insatsen i 

Kommuninvest ekonomisk förening under 2016. 

 

Yrkanden 

 

Kenneth Carlsson (L) yrkar att kommunstyrelsen beslutar att Färgelanda 

kommun erlägger särskild insats med 3 233 784 kronor för att helt fullgöra den 

obligatoriska insatsen i Kommuninvest ekonomisk förening under 2016. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att proposition ställs på yrkandet. Efter ställd 

proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att godkänna 

detsamma. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Föreningsstämman har 2015-04-16 fastställt nya stadgar för Kommuninvest 

ekonomisk förening. I stadgarna har bland annat tillkommit en möjlighet för 

medlemmarna att på eget initiativ och i egen takt erlägga en eller flera särskilda 

insatser för att snabbare fullgöra den obligatoriska insatsskyldighet som följer 

av medlemskapet. 

 

De nya lagkrav på bland annat större kapital som växt fram i kölvattnet av 

finanskrisen påverkar också Kommuninvest i hög utsträckning. Den 

uppbyggnad av kapitalet som måste ske beskrivs närmare i ”Plan för 

Kommuninvests kapitaluppbyggnad”. Planen syftar till att minimikravet på 

större kapital ska vara uppnått senast 2018 då kravet på viss lägsta 

bruttosoliditet träder i kraft. 

 

Många medlemmar har redan under 2015 valt att sätta in hela eller huvuddelen 

av den högsta insatsnivån. Under 2015 beslutade hela 212 eller 76 % av 

medlemmarna att göra en särskild insats som också genomfördes samma år 

med totalt 2 690 mkr.  

 

Färgelanda kommun valde att avstå från att under 2015 göra någon inbetalning 

på särskild insats.  
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Forts KS § 229 

Kommuninvest har även i år sänt ut en förfrågan om man vill göra en extra 

insatsbetalning till de medlemmar som ännu inte har nått den stadgemässigt 

högsta insatsnivån. Senast 2016-10-31 ska medlemmarna lämna in ett bindande 

besked om intresset för att betala in extra kapital under 2016. 

 

Bedömning 

 

Enligt Kommuninvests sammanställning i utskick 2016-05-23 har Färgelanda 

kommun ett totalt insatskapital i kronor per invånare på 402,11 efter att 2016 

års insats har betalats in. Det innebär att Färgelanda kommun uppnått knappt 

50 % av högsta nivån. Högsta nivån skall vara uppnådd senast 2018 men även i 

år kan medlemmarna erlägga särskild insats för att helt eller delvis fullgöra den 

obligatoriska insatsen i Kommuninvest ekonomisk förening. 

 

 

För att uppnå följande insatsbelopp Återstår 

följande 

insatsbelopp 

Miniminivå 200 år/inv 0 kr 

50 % av högsta nivån 450 kr/inv 311 034 kr 

75 % av högsta nivån 675 kr/inv 1 772 409 kr 

Högsta nivån 900 kr/inv 3 233 784 kr 

 

Färgelanda kommun har uppnått miniminivå. Förvaltningens bedömning är att 

särskild insats upp till högsta nivån är möjlig att göra under 2016 då 

kommunens likviditet för närvarande är god.  

 

Beslutsunderlag 
 

Kommunledningens tjänsteskrivelse daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 90 

Ekonomichefen informerar 

 

 

Skickas till: 

Kommunchefen 

Ekonomichefen 

Grunduppgifter 

Invånarantal i beräkningarna 6 495 

Insatskapital i kronor vid 

2016 års början 

2 219 870 

Ny årsinsats 2016 i kronor 391 846 

Totalt insatskapital i kronor 2 611 716 

Totalt insatskapital i kronor 

per invånare 

402,11 
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KS § 230  Dnr 2016-405 

Detaljbudget 2017 och verksamhetsplan 2018-2019 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna förslaget till Detaljbudget 2017 och 

verksamhetsplan för 2018-2019 med sektorernas förslag på aktiviteter/åtgärder 

för att uppnå de av kommunfullmäktiges fastställda verksamhetsmål samt 

ramar för sektorernas verksamhetsområden. 

 

Yrkanden 

 

Tobias Bernhardsson (C) yrkar att kommunstyrelsen beslutar enligt 

Centerpartiets egna inlämnande förslag på Detaljbudget 2017. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning. Ledningsutskottets 

förslag till Detaljbudget 2017 och verksamhetsplan 2018-2019 och Tobias 

Bernhardssons (C) yrkande ställs under proposition. Efter ställd proposition 

finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt ledningsutskottets 

förslag. 

 

Omröstning begärs. 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsens godkänner följande voteringsproposition. 

 

Ja-röst för ledningsutskottets förslag. 

Nej-röst för Tobias Bernhardssons (C) yrkande. 
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Forts KS § 230 

Omröstningsresultat 

 

7 ja-röster: Ulla Börjesson (S), Tommy Larsson (S), Rune Månsson (S), 

Edgardo Varas (S), Lars Karlsson (S), Urban Henriksson (S), Kenneth 

Carlsson (L) 

 

3 nej-röster: Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Leif Söderqvist 

(C) 

 

3 ledamöter avstår från att rösta: Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD), Per 

Krokström (M) 

 

Kommunstyrelsen beslutar enligt ledningsutskottets förslag till detaljbudget 

2017 och verksamhetsplan 2018-2019. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunfullmäktige har beslutat om Övergripande verksamhetsplan för 

perioden 2017-2019.  

 

Kommunfullmäktiges beslut innehåller vision, övergripande mål och 

prioriterade inriktningar och ekonomiska mål samt förslag till ramar för 

kommunens sektorer och förslag till investeringsutrymme. 

 

Detaljbudgeten har behandlats i kommunens centrala samverkansgrupp, 

CESAM. 

 

Beslutsunderlag 
 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse daterad 2016-10-20 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-19, § 109 

Kommunchefen informerar 

Ekonomichefen informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunchefen 

Ekonomichefen 
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KS § 231  Dnr 2016-164 

Redovisning av obesvarade motioner oktober 2016 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar att lägga redovisningen till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska obesvarade motioner redovisas 

två gånger om året, vår och höst. Kommunfullmäktige kan i samband med 

detta avskriva motioner från vidare handläggning. 

 

Nedanstående motioner har ännu inte besvarats. (2016-10-01) 

 

Dnr 2015-116 

Motion om giftfri skola och andra miljöer m m, kartlägga de giftiga 

ämnena och ta fram en plan för att fasa ut dessa samt ta fram statistik för 

ekologiska produkter, vart köps varorna ifrån? (Elisabeth Örn (C)) 

 

Dnr 2015-400 

Motion angående servicepunkter i landsbygd (Tobias Bernhardsson (C)) 

 

Dnr 2015-413 

Motion om arbetskläder till våra anställda i Färgelanda kommun ifrån 

nya moderaterna - Linda Jansson (M) och Peter Johansson (KD) 

KF § 158 2015: Återremitterar motionen till KS för grundligare undersökning 

av behovet av skydds- och arbetskläder i samtliga verksamheter. 

 

Dnr 2015-419 

Motion om Elektroniska reklamskyltar längs väg 172 (Patrik Rydström 

(SD))   

 

Dnr 2015-678 

Motion avseende barnomsorg; "nattisavdelning centralt i Färgelanda" 

(Per Krokström (M) 

  

Dnr 2015-679 

Motion ang flexibel barnomsorg i hela kommunen (Tobias Bernhardsson 

(C)) 

 

Dnr 2016-90 

Motion angående utökade öppettider på förskolor i hela Färgelanda 

kommun (Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD)) 
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Forts KS § 231 

Dnr 2016-91 

Motion om utredning angående vägen till och från skolan inom 

kommunen (Linda Jansson (M), Per Krokström (M)) 

 

Dnr 2016-153 

Motion om live-sändning inspelning och publicering av 

kommunfullmäktiges sammanträden (Marion Pelli (C),  

Thor-Björn Jakobsson (C)) 

 

Dnr 2016-179 

Motion om nolltolerans mot hot och förtal av fullmäktigeledamöter 

(Per Krokström (M), Linda Jansson (M) Christina Svedberg (M)) 

 

Dnr 2016-248 

Motion ang utvärdering av delägarskapet i Dalslands turist AB 

(Kenneth Carlsson (L) och Håkan Gusteus (L)) 

 

Dnr 2016-622 

Motion ang torghandel – ändring av torghandelstaxa 

(Tobias Bernhardsson (C)) 

 

Dnr 2016-659 

Motion ang upprustning av elljusspår 

(Per Krokström (M) och Linda Jansson (M)) 

 

Beslutsunderlag 
 

Kommunledningskontorets tjänstskrivelse daterad 2016-10-06 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 81 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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KS § 232  Dnr 2016-179 

Svar på motion om Nolltolerans mot hot och förtal av fullmäktigeledamöter 
(Linda Jansson (M), Per Krokström (M) och Christina Svedberg (M)) 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. Hot, hot om våld, förtal och 

annan otillåten påverkan av förtroendevalda är oacceptabelt.  

 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att upprätta en handlingsplan/checklista för 

agerandet både i en akut situation när förtroendevalda blir utsatta och i 

förebyggande syfte.  

 

Ärendebeskrivning 

 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M) och Christina Svedberg (M) har i en 

motion föreslagit ”att man utreder och tillsätter en handlingsplan för en 

nolltelerans mot hot och våld av förtroendevalda. För att varje ledamot ska 

kunna känna sig trygg att föra sin politik här i Färgelanda kommun.”  

 

Nästan tre av tio förtroendevalda uppger att de har utsatts för trakasserier, hot 

eller våld i samband med sitt politiska förtroendeuppdrag under 2014 enligt 

statistik från Brottsförebyggande rådet (BRÅ). Utsattheten utgörs främst av hot 

och trakasserier medan våld är ovanligare. Den vanligaste händelsen är hot 

eller påhopp via sociala medier.  

 

Färgelanda kommun utgör inget undantag. 

  

Hot och våld mot förtroendevalda är ett allvarligt hot mot vårt demokratiska 

system som kan innebära att människor avstår från att ta politiska uppdrag eller 

att förtroendevalda väljer att hoppa av.  

 

Beslutsunderlag 
 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse daterad 2016-10-06 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 85 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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KS § 233  Dnr 2016-90 

Svar på motion om Utökade öppettider på förskolor i hela Färgelanda kommun 
(Linda Jansson (M) och Peter Johansson (KD)) 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen vara besvarad. I kommunens 

Mål och resursplan för 2017-2019 har kommunfullmäktige uttalat att ”Vi skall 

också fortsätta att utveckla barnomsorg på obekväm arbetstid utifrån de behov 

som finns.”  

 

Kommunstyrelsen har också tillsatt en arbetsgrupp med företrädare för 

samtliga partier med uppgift att utreda den framtida strukturen för förskolan 

(2016-03-23, KS § 92).  

 

Reservation 

 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M), Tobias Bernhardsson (C), Maino 

Svensson (C), Leif Söderqvist (C) och Peter Johansson (KD) reserverar sig mot 

beslutet. 

 

Yrkanden 

 

Peter Johansson (KD) med tillstyrkande från Tobias Bernhardsson (C), Linda 

Jansson (M) och Per Krokström (M) yrkar att motionen ska bifallas. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning. Ledningsutskottet 

förslag att föreslå till kommunfullmäktige att anse motionen besvarad och Peter 

Johansson (KD) med fleras yrkande ställs under proposition. Efter ställd 

proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt 

ledningsutskottets förslag. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Linda Jansson (M) och Peter Johansson (KD) har i en motion föreslagit att 

kommunfullmäktige beslutar ”att arbeta för utökade öppettider på förskolor i 

hela våran kommun”. 
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Forts KS § 233 

Beslutsunderlag 
 

Administrativa enhetens tjänsteskrivelse daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 86 
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Kommunfullmäktige 
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KS § 234  Dnr 2015-678 

Svar på motion om att Starta verksamhet där flera alternativ för barnomsorg  

på andra tider än dagtid ingår (Per Krokström (M)) 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. I kommunens Mål och 

resursplan för 2017-2019 har kommunfullmäktige uttalat att ”Vi skall också 

fortsätta att utveckla barnomsorg på obekväm arbetstid utifrån de behov som 

finns.”  

 

Yrkanden 

 

Per Krokström (M) med tillstyrkande från Linda Jansson (M) yrkar att 

motionen ska bifallas. 

 

Tobias Bernhardsson (C) yrkar att avslå motionen. I kommunens Mål och 

resursplan för 2017-2019 har kommunfullmäktige uttalat att ”Vi skall också 

fortsätta att utveckla barnomsorg på obekväm arbetstid utifrån de behov som 

finns.” 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att Per Krokström (M) med fleras och Tobias 

Bernhardssons (C) yrkanden ställs under proposition. Efter ställd proposition 

finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt Tobias Bernhardssons 

(C) yrkande. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Per Krokström (M) har i en motion föreslagit att kommunfullmäktige beslutar 

”att istället för att öppna en ny ”nattisavdelning” centralt i Färgelanda 

snarast startar verksamhet där flera andra alternativ för barnomsorg på andra 

tider än dagtid ingår.” 

 

Kommunstyrelsen har 2016-03-23, KS § 92 beslutat att en utredning av 

förskolans verksamhet ska genomföras på ett förutsättningslöst och allsidigt 

sätt i hela kommunen. Utredning ska ledas av en styrgrupp bestående av 

förtroendevalda. 

 

I kommunens Mål och resursplan för 2017-2019 har kommunfullmäktige 

uttalat att ”Vi skall också fortsätta att utveckla barnomsorg på obekväm 

arbetstid utifrån de behov som finns.” 
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Forts KS § 234 

Beslutsunderlag 
 

Administrativa enhetens tjänsteskrivelse daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 87 
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KS § 235  Dnr 2015-679 

Svar på motion om Flexibel barnomsorg i hela kommunen (Tobias Bernhardsson (C)) 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad vad gäller den 

”flexibla barnomsorgen”. I kommunens Mål och resursplan för 2017-2019 har 

kommunfullmäktige uttalat att ”Vi skall också fortsätta att utveckla 

barnomsorg på obekväm arbetstid utifrån de behov som finns.” 

Kommunstyrelsen har också tillsatt en arbetsgrupp med företrädare för 

samtliga partier med uppgift att utreda den framtida strukturen för förskolan.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen i den del som avser 

investeringsstopp för konceptet ”nattis”. De pengar som hittills anvisats i 

budgeten är driftsanslag. I Mål och resursplanen för 2017-2019 finns 17 mnkr 

anvisade för en ny förskola i södra kommundelen utan specificering. 

 

Yrkanden 

 

Tobias Bernhardsson (C) yrkar bifall till motionens första att-sats och avslag på 

motionens andra att-sats.  

 

Ulla Börjesson (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag att 

kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad vad gäller den 

”flexibla barnomsorgen”. I kommunens Mål och resursplan för 2017-2019 har 

kommunfullmäktige uttalat att ”Vi skall också fortsätta att utveckla 

barnomsorg på obekväm arbetstid utifrån de behov som finns.” 

Kommunstyrelsen har också tillsatt en arbetsgrupp med företrädare för 

samtliga partier med uppgift att utreda den framtida strukturen för förskolan. 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen i den del som avser 

investeringsstopp för konceptet ”nattis”. De pengar som hittills anvisats i 

budgeten är driftsanslag. I Mål och resursplanen för 2017-2019 finns 17 mnkr 

anvisade för en ny förskola i södra kommundelen utan specificering. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att Ulla Börjessons (S) och Tobias 

Bernhardssons (C) yrkanden ställs under proposition. Efter ställd proposition 

finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt Ulla Börjessons (S) 

yrkande. 
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Forts KS § 235 

Ärendebeskrivning 

 

Tobias Bernhardsson (C) har i en motion föreslagit ”att kommunfullmäktige 

tillkännager sin mening för kommunstyrelsen i linje med denna motion. Att  

flexibel barnomsorg skall uppnås med ett ”hela kommunens”-perspektiv, dvs. 

med mer flexibla öppettider vid samtliga förskolor samt att som komplement 

tillhandahålla annan pedagogisk omsorg för övernattning vid behov.” 

 

”Att investeringar i kommunens förskolor för det så kallade konceptet ”nattis” 

stoppas.” 

 

Kommunstyrelsen har 2016-03-23, KS § 92, beslutat att en utredning ska 

genomföras över hela kommunens förskoleverksamhet. Utredningsuppdraget 

ska genomföras på ett förutsättningslöst och allsidigt sätt. Fokus ska vara att 

visa på långsiktiga, alternativa lösningar för att åstadkomma så hög pedagogisk 

kvalitet som möjligt i verksamheten. 

 

En annan arbetsgrupp arbetar parallellt med gruppen som har fokus på 

förskolan. Den arbetsgruppen arbetar med skolresultaten. Under hand har 

framkommit att resultatet från förskolearbetsgruppen ska överlämnas till 

”skolresultat-gruppen” och ingå i den gruppens fortsatta arbete.  

 

Beslutsunderlag 
 

Administrativa enhetens tjänsteskrivelse daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 88 
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KS § 236  Dnr 2015-400 

Svar på motion om Utredning av servicepunkter på landsbygd  
(Tobias Bernhardsson (C)) 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till att kommunen 

redan har ingått i ett projekt som bland annat uppmuntrar samordnade 

servicelösningar för att behålla och utveckla den kommersiella och offentliga 

servicen, ett samarbete mellan Dalslandskommunerna med Västra 

Götalandsregionen som huvudman. (Projektstart 2016-03-01.) Under 

projektarbetet har ingen lokal aktör förklarat sig intresserad av att åta sig 

uppdraget. 

 

Reservation 

 

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C) och Leif Söderqvist (C) 

reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut. 

 

Yrkanden 

 

Tobias Bernhardsson (C) yrkar bifall till motionen. Även om det i dagsläget 

inte finns personer som tackat ja till att vara avtalspart för servicepunkt så kan 

detta ändras i framtiden. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning. Ledningsutskottet 

förslag att kommunfullmäktige avslår motionen och Tobias Bernhardssons 

(C) yrkande ställs under proposition. Efter ställd proposition finner 

ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt ledningsutskottets förslag. 

 

Omrösning begärs. 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsproposition. 

 

Ja-röst för ledningsutskottets förslag. 

Nej-röst för Tobias Bernhardssons (C) yrkande. 
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Forts KS § 236 

Omröstningsresultat 

 

10 ja-röster: Ulla Börjesson (S), Bengt-Ove Magnusson (S), Rune Månsson 

(S), Edgardo Varas (S), Lars Karlsson (S), Urban Henriksson (S), Kenneth 

Carlsson (L), Linda Jansson (M), Peter Johansson (KD), Per Krokström (M) 

 

3 nej-röster: Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Leif Söderqvist 

(C) 

 

Kommunstyrelsen beslutar enligt ledningsutskottets förslag. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Tobias Bernhardsson (C) har i en motion föreslagit ”att Kommunstyrelsen får 

i uppdrag att utreda stöd till servicepunkterna i landsbygd i linje med 

motionens mening”. 

 

”Servicepunkter på landsbygden” är ett begrepp som myntats av 

organisationen ”Hela Sverige ska leva”. Den bygger på förutsättningen att det 

finns någon verksamhet på landsbygden att bygga servicepunkten kring, till 

exempel en lanthandel.  Tanken är att servicepunkterna ska komplettera och 

förenkla för landsbygdsbefolkningen att kunna ta del av samhällsservicen. 

 

Kommunen har deltagit i projektet och i samband med detta haft kontakter 

med näringsidkare som bedömts möjliga som avtalsparter för servicepunkter. 

Ingen har dock tackat ja till idén. 

 

Om nya verksamheter etableras i kommunen som kan innefatta tänkbara 

servicepunkter kan frågan tas upp på nytt. 

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Samhällsbyggnads tjänsteutlåtande daterat 2016-10-06 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 103 

Samhällsbyggnadschefen informerar 
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Kommunfullmäktige 
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KS § 237  Dnr 2016-153 

Svar på motion Livesändning, inspelning och publicering av kommunfullmäktiges  

Möte (Marion Pelli (C) och Thor-Björn Jakobsson (C)) 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. Arbetet med 

genomförande m.m. kopplas till kommunstyrelsens tidigare givna uppdrag 

avseende digital kommunikation (dnr 2016/737). 

 

Yrkanden 

 

Tobias Bernhardsson (C) yrkar att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 

motionen. Arbetet med genomförande m.m. kopplas till kommunstyrelsens 

tidigare givna uppdrag avseende digital kommunikation (dnr 2016/737). 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att proposition ställs på yrkandet. Efter ställd 

proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att föreslå 

detsamma. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Marion Pelli (C) och Thor-Björn Jakobsson (C) har i motion föreslagit att 

kommunfullmäktige beslutar ”att kommunfullmäktiges möten på lämpligt sätt 

spelas in, livesänds och görs tillgängliga i efterhand för medborgare och 

intresserade”. 

 

Demokratiberedningen lämnar i sin rapport ett antal förslag på hur dialogen 

mellan invånare och politiker i Färgelanda kommun kan förbättras via digital 

kommunikation. Det gäller:  

 

• Medborgarpanel  

• Webbsändning  

• ”Fråga till politiker i kommunen”  

• Chatt med politiker.  

 

Kommunfullmäktige har beslutat efter förslag från demokratiberedningen att 

uppdra till kommunstyrelsen att genomföra förändringar för att via digital 

kommunikation förbättra möjligheten till dialog mellan invånare och politiker 

i Färgelanda kommun. I uppdraget bör även ingå arbetet med genomförandet 

av inspelning/livesändning från kommunfullmäktiges sammanträden. 
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Forts KS § 237 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Barn- och utbildnings tjänstutlåtande daterat 2016-10-11 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 93 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktige 



                                                                  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                         50(74)

 2016-10-26 

  

 

 
Kommunstyrelsen    
___________________________________________________________________________________ 

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

KS § 238  Dnr 2016/737 

Digital kommunikation mellan medborgare och politiker i Färgelanda kommun 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att utreda möjligheterna att 

utveckla hemsidan för att tillgodose demokratiberedningens förslag till ökad 

dialog mellan medborgare och politiker i Färgelanda kommun. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Demokratiberedningen lämnar i sin rapport ett antal förslag på hur dialogen 

mellan invånare och politiker i Färgelanda kommun kan förbättras via digital 

kommunikation. Det gäller:  

 

• medborgarpanel  

• webbsändning  

• ”Fråga till politiker i kommunen”  

• chatt med politiker.  

 

Kommunfullmäktige har beslutat efter förslag från demokratiberedningen att 

uppdra till kommunstyrelsen att genomföra förändringar för att via digital 

kommunikation förbättra möjligheten till dialog mellan invånare och politiker i 

Färgelanda kommun. 

 

Beslutsunderlag 
 

T.f. kommunchefens tjänstutlåtande daterat 2016-10-11 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 92 
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KS § 239  Dnr 2016-24
Kommunfullmäktiges beslut om utbetalning av kommunalt partistöd 2017 

Kommunstyrelsens förslag 

Kommunfullmäktige beslutar att utbetala kommunalt partistöd för 2017 i 

enlighet med de principer som anges i Reglementet för kommunalt partistöd – 

det vill säga i förskott och som grundstöd och mandatbundet stöd. 

Partistöd för 2017 utbetalas till Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet, 

Kristdemokraterna, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 

Sverigedemokraterna.  

Ärendebeskrivning 

Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige årligen fatta beslut om 

utbetalning av kommunalt partistöd för nästkommande år. 

Enligt reglementet för kommunalt partistöd utgår stödet dels som ett grundstöd, 

dels som ett mandatbundet stöd. Grundstödet är fast medan mandatstödet 

beräknas utifrån det belopp som återstår av det budgeterade totalbeloppet efter 

det att grundstödet fördelats.  

I Mål och resursplan 2017-2019 har 250 000 kr anvisats för kommunalt 

partstöd 

Grundstöd per år 

Parti som har 1-3 mandat i kommunfullmäktige:   4 100 kr 

Parti som har 4-6 mandat i kommunfullmäktige:    6 850 kr 

Parti som har 7-9 mandat i kommunfullmäktige: 9 600 kr 

Parti som har 10 och fler mandat i kommunfullmäktige: 12 300 kr 

Totalt grundstöd 2017 uppgår till 42 400 kr 

Det innebär att det mandatbundna stödet blir 7 159 kronor per mandat. (Samma 

som föregående år) 

Enligt kommunallagen (KL) ska mottagare av partistödet årligen lämna en 

skriftlig redovisning som visar att stödet föregående år har använts för att 

stärka partiets ställning i den kommunala demokratin (KL 2 kap 11 §). Denna 

redovisning ska lämnas senast sex månader efter det aktuella årets slut, det vill 

säga 30 juni 2016.  Enligt samma paragraf i kommunallagen får 

kommunfullmäktige besluta att partistöd inte ska utbetalas till ett parti vars 

redovisning inlämnas för sent. Ett sådant beslut har fattats av 

kommunfullmäktige (Reglementet för kommunalt partistöd).  
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Forts KS § 239 

Sverigedemokraterna har lämnat sin redovisning 18 juli 2016.  Enligt muntlig 

uppgift från företrädare för partiet beror förseningen på en kommunikations-

miss i samband med byte av funktionärer i lokalföreningens styrelse.  

 

Beslutsunderlag 
 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse daterad 2016-10-07 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 89 
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KS § 240   Dnr 2016-732 

Styrdokument för informationshantering – policy för grafisk profil, information och 

kommunikation, att arbeta med sociala medier 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige antar följande styrdokument när det gäller informations-

hantering inom Färgelanda kommun: 

 Grafisk profil,  

 Policy Information och kommunikation, 

 Policy Att arbeta med sociala medier. 

 

Ärendebeskrivning 

 

För att uppnå god kommunikation både externt och internt har förvaltningen 

arbetat fram flera styrdokument som tillsammans ger vägledning för 

kommunens kommunikation. Det övergripande målet med styrdokumenten är 

att uppnå förbättrad samordning av kommunens kommunikation med enhetlig 

grafiskt uttryck och budskap. 

 

Beslutsunderlag 
 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande daterat 2016-10-11 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 91 
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KS § 241  Dnr 2016-764 

Förbundsordning och arbetsordning för Dalslands miljö- och energiförbund inklusive 

återtagande av utträdesansökan ur Dalslandslandskommunernas kommunalförbund 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige upphäver och återtar tidigare beslut om utträde ur 

Dalslandskommunernas kommunalförbund 2016-12-31 (KF § 173,  

2015-12-16).  

 

Kommunfullmäktige godkänner upprättat förslag till ny förbundsordning 

inklusive namnändring till Dalsland Miljö- och energiförbund. 

 

Kommunfullmäktige godkänner upprättat förslag till arbetsordning för 

direktionen för Dalslands Miljö- och energiförbund. 

 

Reservation 

 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M) och Peter Johansson (KD) reserverar 

sig mot kommunstyrelsens beslut. 

 

Yrkanden 

 

Peter Johansson (KD) med tillstyrkande av Linda Jansson (M) och Per 

Krokström (M) yrkar att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar att det tidigare beslutet från kommunfullmäktige om utträde ur 

Dalslandskommunernas kommunalförbund (KF § 173, 2015-12-16) ligger fast. 

 

Tobias Bernhardsson (C) med tillstyrkande från Ulla Börjesson (S) yrkar att 

kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige upphäver och återtar tidigare 

beslut om utträde ur Dalslandskommunernas kommunalförbund 2016-12-31 

(KF § 173, 2015-12-16). 

Kommunfullmäktige godkänner upprättat förslag till ny förbundsordning 

inklusive namnändring till Dalsland Miljö- och energiförbund. 

Kommunfullmäktige godkänner upprättat förslag till arbetsordning för 

direktionen för Dalslands Miljö- och energiförbund. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att Tobias Bernhardsson (C) med fleras och Peter 

Johansson (KD) med fleras yrkanden ställs under proposition. Efter ställd 

proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt Tobias 

Bernhardsson (C) med fleras yrkande. 
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Forts KS § 241 

Ärendebeskrivning 

 

Samtliga fem Dalslandskommuner har under hösten 2015 begärt utträde från 

Dalslandskommunernas kommunalförbund från och med 2017-01-01 (för 

Färgelanda KF § 173, 2015-12-16). För flertalet kommuner var begäran om 

utträde ett sätt att markera att en förändring behövde göras och att skapa en 

handlingsfrihet inför detta.  

Förbundet fattade under 2015 ett inriktningsbeslut om förändring av samverkan 

enligt följande: 

• Kommunalförbundets operativa samverkansområde ska huvudsakligen 

vara inriktat på miljö- och energifrågor.  

• Kommunalförbundet ska vara en juridisk plattform för gemensamma 

avtal m.m.  

• Övrig samverkan i Dalsland ska ske via befintliga nätverk med 

erfarenhetsutbyte och kunskapsutveckling.  

 

Intentionerna är att kommunerna Bengtsfors, Dals-Ed, Färgelanda och 

Mellerud kommer att återta begäran om utträde ur förbundet medan Åmål 

kvarstår vid att lämna förbundet 2016-12-31. 

 

Med anledning av att antalet medlemskommuner blir färre, det politiska 

inriktningsbeslutet från 2015 samt återkommande synpunkter på att ledning 

och styrning av förbundet behöver förbättras har en utvecklingsprocess pågått 

under 2016 som bland omfattat att se över ledning och styrning av förbundet.  

 

Som grund för detta har förslag till reviderad förbundsordning och 

arbetsordning tagits fram. Kommunernas kommunfullmäktige ska besluta om 

förbundsordningen och arbetsordningen medan förbundsdirektionen beslutar 

om nytt reglemente för nämnden samt fastställer olika styrdokument. 

 

Beslutsunderlag 
 

Kommuncheferna i Melleruds, Dals-Eds, Bengtsfors, och Färgelanda 

kommuner samt processledarens tjänstskrivelse 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-19, § 108 

Kommunchefen informerar 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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KS § 242  Dnr 2016-740 

Ny förvaltningsorganisation 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna organisationskonsulten Effect 

Managements förslag till organisationsförändring i huvudsaklig 

överensstämmelse med alternativ C2. Förvaltningen indelas i tre sektorer. 

 

Sektor Omsorg – verksamhet enligt socialtjänstlagen, Lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrande, Lagen om vård av unga med flera. 

 

Sektor Barn- och utbildning – verksamhet enligt skollagsstiftningen och 

samhörande områden. 

 

Sektor Samhällsutveckling – till exempel verksamhet avseende Kultur- och 

fritid, mark- och exploatering, arbetsmarknad- och integration samt Plan- och 

bygg 

 

Som en följd av ovanstående beslut avvecklas sektorerna Samhällsbyggnad och 

Kultur- och fritid. 

 

Yrkanden 

 

Peter Johansson (KD) med tillstyrkande från Per Krokström (M) yrkar att 

kommunstyrelsen beslutar att godkänna organisationskonsulten Effect 

Managements förslag till organisationsförändring i huvudsaklig 

överensstämmelse med alternativ C2. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att proposition ställs på yrkandet. Efter ställd 

proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att godkänna 

detsamma. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har att bedriva ett effektivt arbete med kommuninvånarnas bästa 

och kommunfullmäktiges mål som utgångspunkt.  

 

Ett konsultföretag vid namn Effect Management har efter en genomlysning 

presenterat fyra alternativ till förändrad förvaltningsorganisation. 

Förvaltningen bedömer att alternativet kallat C2 bäst svarar mot dess uppgift. 
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Forts KS § 242 

Beslutsunderlag 
 

Effect Managements skrivelse ”Genomlysning av Färgelanda kommuns 

tjänstemannaorganisation” daterat 2016-10-03 

T.f. kommunchefens tjänstutlåtande daterat 2016-10-11 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 94 

Kommunchefen informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunchefen 
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KS § 243  Dnr 2016-758 

Utökning av ledamöter och ersättare i kommunstyrelsens ledningsutskott 

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige godkänner att kommunstyrelsens ledningsutskott utökas 

från tre ledamöter och tre ersättare till fem ledamöter och fem ersättare. 

 

Kommunfullmäktige godkänner att kommunstyrelsen får möjlighet att tillsätta 

utskott för utvecklad dialog och ärendeberedning inom sina 

verksamhetsområden. 

 

Yrkanden 

 

Tobias Bernhardsson (C) yrkar att kommunfullmäktige beslutar att 

kommunstyrelsen får möjligheten att tillsätta utskott för utvecklad dialog och 

ärendeberedning inom sina verksamhetsområden. 
 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att proposition ställs på Tobias Bernhardssons 

(C) tilläggsyrkande. Efter ställd proposition finner ordföranden att 

kommunstyrelsen beslutar att föreslå detsamma. 
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Forts KS § 243 

Ärendebeskrivning 

 

Med anledning av den diskussion som förts om att under löpande mandatperiod 

utöka antalet ledamöter/ersättare i kommunstyrelsens ledningsutskott har 

kommunledningskontoret undersökt de legala förutsättningarna för en 

förändring. Resultatet framgår nedan. 

 

Eftersom kommunfullmäktige har fattat beslut om att kommunstyrelsens 

ledningsutskott ska bestå av tre ledamöter och lika många ersättare ska 

kommunfullmäktige också godkänna om antalet ledamöter/ersättare ska 

förändras. 

 

Kommunstyrelsen får själv avgöra om man vill välja ytterligare ledamöter/ 

ersättare eller göra om valet i sin helhet. 

(Kommunstyrelsen bestämmer själv mandattiden för ledamöter och ersättare i 

utskott och ingenting hindrar att styrelsen återkallar uppdragen i förtid). 

 

Beslutsunderlag 
 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse daterad 2016-10-12 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 82 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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KS § 244 

Anmälan av delegationsbeslut  

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

– Kommunstyrelsen beslutar att lägga bifogade delegationsbeslut till 

handlingarna. 
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Forts KS § 244 

Del 1
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Forts KS § 244 

Del 2 
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Forts KS § 244 

Del 3 
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Forts KS § 244 

Del 4 
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Forts KS § 244 

Del 5 
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KS § 245 

Meddelanden 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

– Kommunstyrelsen beslutar att lägga bifogade meddelanden till handlingarna. 
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MED 1 
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Forts KS § 245 

MED 2 
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Forts KS § 245 

MED 3 
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Forts KS § 245 

MED 4 
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Forts KS § 245 

MED 5 
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KS § 246 

Protokoll från ledningsutskottet 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

– Kommunstyrelsen beslutar att lägga protokollen från kommunstyrelsens 

ledningsutskott 2016-10-17 och 2016-10-19 till handlingarna. 
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KS § 247  

Rapporter 
 

Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att lägga bifogade meddelanden till handlingarna. 

 

Minnesanteckningar från Fyrbodals direktion 2016-10-16 

 

Minnesanteckningar från BRÅ 2016-09-12 

 

Minnesanteckningar från pensionärsrådet 2016-09-21 
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KS § 248 

Övriga ärenden 

 

Peter Johansson (KD) lämnar sammanträdet efter det övriga ärendet gällande 

bredband på Högsäters skola. Peter Johansson (KD) ersätts av Bo Ljung (L). 

Kommunstyrelsen beslutar att Tobias Bernhardsson (C) justerar denna 

paragraf. 

 

Bredband på Högsäters skola 

Peter Johansson (KD) lyfter frågan om bredbandstillgänglighet på Högsäters 

skola. 

 

Kommunstyrelsens hållning till försäljningen av fastigheten Slätthult 

Tobias Bernhardsson (C) lyfter frågan hur kommunstyrelsens hållning är 

gällande försäljningen av fastigheten Slätthult och Färgelanda ridklubbs 

framtida verksamhet. 


